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Protokół Nr III/2019  
z posiedzenia III sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 13 luty 2019 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki rozpoczęły się o godz. 1605 i trwały do godz. 1846. Uczestniczyli w nich radni według 
załączonej listy obecności, sołtysi z terenu gminy, Sekretarz Gminy - Dorota Białkowska, Kierownik ZGK- Piotr 
Kujawski, Kierownik GOPS- Maria Skotnicka, Kierownik GZO- Wojciechowski Grzegorz.  
 

Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia III sesji Rady Gminy Fabianki i po 
zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. 
Obecnych 15 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana Wójta, 
pracowników Urzędu Gminy, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
Ad.2 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad. 
 
 - brak propozycji 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek III sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 

 (w załączeniu wykaz imienny głosowania)  
 

1. Otwarcie III sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji,    
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji,  
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z wykonania uchwał 

Rady. 
6. Zapoznanie się z treścią sprawozdania Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach z działalności  w 
2018 r. oraz planem pracy na rok 2019. 
7. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy  
8. Rozpatrzenie projektów uchwał:  

1. w sprawie zmiany przebiegu drogi gminnej na terenie gminy Fabianki 

2. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019- 2027 

3. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019- 2021. 

4. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonych w obrębie 
ewidencyjnym Bogucin, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

5. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz ustalenia pensum 
innym nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych Gminy Fabianki 
niewymienionych   w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.  - Karta Nauczyciela. 

6. w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Fabianki w 2018 roku. 

7. w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019”.  

8. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 
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9. w sprawie zmiany uchwały nr XIX/152/2016 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 listopada 2016r. w 
sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 
nieruchomości na terenie Gminy Fabianki oraz ustalenia wysokości tej opłaty.  

9. Interpelacje i zapytania radnych.   
10. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.  
11. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
12. Zakończenie sesji.  
 
Ad.3    
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu Nr I  sesji RG z dnia 20 
listopada  2018 r.  
 
Brak uwag. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół Nr I/2018 sesji RG Fabianki z dnia 20 listopada 2018 roku.  (w załączeniu wykaz imienny 
głosowania) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu  Nr II  sesji RG z dnia           
04 grudnia 2018r. 
 
Brak uwag. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół Nr II/2018 sesji RG Fabianki z dnia 04 grudnia 2018 roku. (w załączeniu wykaz imienny 
głosowania) 
 
 
Ad 4  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym od 05.12.2018 r. do 13.02.2019 r. Poinformował, że: 
Na zaproszenie placówek i instytucji brał udział w spotkaniach, jasełkach, wieczorach kolęd itp. 
organizowanych z okazji Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku. Nadmienił, że w dniu 01.02.2019r. 
wspólnie z członkami Rady Gminy uczestniczyli w spotkaniu noworocznym organizowanym przez Gminę 
Fabianki, które odbyło się w Szkole Podstawowej w Cypriance. Dodał, że w związku ze wzrostem w całym 
kraju kosztów wywozu i składowania odpadów komunalnych odbył robocze spotkanie z Wójtem Gminy 
Fabianki w temacie planowanego wzrostu opłat za odbiór odpadów komunalnych od mieszkańców gminy 
Fabianki. Poinformował, iż uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Wójta Gminy Fabianki z 
udziałem Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach w temacie zimowego utrzymania dróg i 
chodników oraz uczestniczył w odbywających się zebraniach sprawozdawczych jednostek OSP z terenu 
Gminy Fabianki. 
 
brak pytań  
 
Ad. 5  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 
bieżącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na II sesji RG Fabianki (w załączeniu 
do protokołu). Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie międzysesyjnym od 05.12.2018 r. 
do 13.02.2019r. Poinformował, że 
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1.     11 grudnia 2018 r.  w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu został złożony wniosek o 

dofinansowanie projektu pn. „Montaż instalacji odnawialnych źródeł energii w budynkach 

mieszkalnych w gminie Fabianki – II edycja”. W jego ramach przewidywany jest montaż 65 

mikroinstalacji fotowoltaicznych w domach mieszkańców, którzy w otwartym naborze złożyli 

deklaracje udziału w projekcie. 

Wartość projektu to 2,2 mln zł. Dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego wynosi 50% kosztów kwalifikowanych. Rozstrzygnięcie 

konkursu planowane jest na maj 2019 r. 

----------------------------------------------------------------------------------                         

 2.     12 grudnia 2018 r. wzięliśmy udział w spotkaniu na Przystani przy ul. Piwnej we Włocławku 

poświęconemu planom zagospodarowania i rozwoju Zalewu Włocławskiego. Spotkanie odbyło się z 

udziałem przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego, Urzędu Miasta Włocławek, gmin położonych 

nad Zalewem, organizacji pozarządowych. 

----------------------------------------------------------------------------------                         

3.      16 grudnia 2018 r. w sali sportowej przy Szkole Podstawowej w Kruszynie, Gmina Włocławek, 

odbyła się  XX Powiatowa Wystawa "Stoły Wigilijne na Kujawach". Gminę Fabianki na wystawie 

reprezentowało Stowarzyszenie Nowoczesnych Kobiet z siedzibą w Fabiankach. 

Składam bardzo serdeczne podziękowanie za zaangażowanie i włożony wkład pracy dla członkiń 

Stowarzyszenia w przygotowanie tradycyjnych potraw wigilijnych,  pięknej dekoracji stołu oraz jego 

prezentację podczas trwającej wystawy.  

--------------------------------------------------------------------------------- 

4.        Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Fabiankach był organizatorem  w dniu 18 grudnia 

2018 r. "GMINNEJ CHOINKI" w sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej w Fabiankach. Udział w 

choince brały dzieci z roczników 2005 do 2016 z rodzin korzystających z pomocy ośrodka .  

----------------------------------------------------------------------------------   

5.    17 grudnia  2018 r. Ministerstwo  Sportu i Turystyki przekazało drugą transzę dofinansowania 

na zadanie przebudowa stadionu w Chełmicy-Cukrowni, w wysokości 446 700 zł. Całkowita wartość 

inwestycji wyniosła 1,8 mln zł, a z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej Gmina Fabianki otrzymała 

łącznie 900 tys. dofinansowania. 

----------------------------------------------------------------------------------                         

6. W okresie przedświątecznym uczestniczyliśmy w wielu spotkaniach świąteczno – noworocznych, 

wieczorach kolęd i pastorałek, jasełkach  itp. organizowanych przez nasze jednostki oświatowe, 

stowarzyszenia oraz instytucje zewnętrzne.   

---------------------------------------------------------------------------------- 

7. Odbył kilka spotkań z projektantem na okoliczność przygotowania dokumentacji projektowej  na  

budowę windy oraz klatki schodowej w Urzędzie Gminy w Fabiankach.  Gmina  planuje pozyskać 
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środki unijne na działania z zakresu rewitalizacji  na projekt pn. „ Dostosowanie  budynku 

użyteczności publicznej  w Fabiankach do potrzeb osób uczestniczących w projektach Europejskiego 

Funduszu Społecznego”.  Zadanie to jest ujęte w Lokalnym Programie Rewitalizacji dla Gminy 

Fabianki.   Szacunkowy koszt zadania wynosi około 650 tys. zł       

---------------------------------------------------------------------------------- 

8. 28 grudnia został zakupiony na potrzeby Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach 

fabrycznie nowy  małolitrażowy miniciągnik marki Kubota w cenie  140 tys. zł z następującym 

wyposażeniem:: 

- tylna kosiarka bijakowa KUBOTA z odbiorem materiału, 

- ładowacz, 

- pług do odśnieżania, 

- posypywarka soli. 

---------------------------------------------------------------------------------- 

9. Odbył spotkanie z Prezesem Spółki HETMAN zajmującej się  odbiorem i utylizacją padłych 

zwierząt hodowlanych z terenu Gminy Fabianki, aby negocjować warunki umowy na 2019 r., a 

także w bardzo ważnym temacie, jakim jest odbiór padłych dzików. 

Afrykański pomór świń (ASF) stanowi poważny problem epidemiologiczny i ekonomiczny w hodowli 

trzody chlewnej. Przypadki występowania ASF odnotowane zostały już w niedalekiej odległości od 

granicy powiatu włocławskiego – około 40 km.   

----------------------------------------------------------------------------------  

10. 23 stycznia uczestniczyliśmy w spotkaniu u Starosty Powiatu Włocławskiego, którego tematem 

były  sprawy inwestycji powiatu i współpracy z gminami. 

----------------------------------------------------------------------------------                         

11. Gmina Fabianki otrzymała 23 stycznia 2019 r. dotację z Ministerstwa Sportu i Turystyki na 

realizację projektu pn. "Nauka pływania dla uczniów z gminy Fabianki" w ramach Programu 

powszechnej nauki pływania „Umiem pływać”. Dzięki pozyskanym środkom uczniowie klas I-III szkół 

podstawowych z gminy będą brali udział w bezpłatnych lekcjach nauki pływania.  

Zajęcia z nauki pływania prowadzone będą od lutego br. przez 20 tygodni (z przerwą wakacyjną) na 

basenie MOSiR w Lipnie i zakończą się sprawdzianem poziomu opanowania podstawowych 

umiejętności pływackich. Dzieci poznają również podstawowe zasady bezpiecznego przebywania w 

wodzie oraz w pobliżu akwenów.  

Dofinansowanie z MSiT w wysokości 13,5 tys. zł, zgodnie z zasadami Programu "Umiem pływać", 

pokryje połowę kosztów projektu. Pozostałe 50% kosztów zostanie sfinansowanych z budżetu 

Gminy Fabianki. 

----------------------------------------------------------------------------------                         
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12. W styczniu prowadzone były rozmowy z przedstawicielem Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Kujawsko- Pomorskiego w następujących tematach: 

- możliwości budowy  ze środków unijnych budynków użyteczności publicznej, jak: stołówki, 

świetlice, gdyż w obecnej perspektywie finansowej na lata 2014 – 2020 takiej możliwości nie ma.  

- zwiększenia i zabezpieczenia środków z programów zrealizowanych i powstałych oszczędności na 

działania w ramach WOD-KAN, z uwagi na występujące w tych obszarach największe  potrzeby. 

Gmina Fabianki na obecnym etapie jest na ukończeniu  projektu kanalizacji w Szpetalu Górnym. Po 

przygotowaniu wniosku zostanie on złożony do Urzędu Marszałkowskiego w momencie ogłoszenia 

naboru.  

----------------------------------------------------------------------------------                         

 13. 1 lutego wzięli udział w spotkaniu w Kujawsko-Pomorskim Biurze Planowania Przestrzennego 

i Regionalnego we Włocławku na temat inicjatywy Banku Światowego Catching-Up Regions 

Initiative.  Spotkanie adresowano do gmin i miast obszaru OSI Włocławka.  

Przedstawiono na nim możliwość realizacji wspólnego przedsięwzięcia pod kierunkiem ekspertów 

Banku Światowego, mającego na celu skoordynowanie i ujednolicenie tworzenia planów rozwoju i 

zagospodarowania przestrzennego Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego. Wkrótce gminy,  

w tym Gmina Fabianki, będą gościły przedstawicieli Banku Światowego w celu omówienia 

szczegółów i możliwości realizacji wspólnego przedsięwzięcia w tym zakresie. 

----------------------------------------------------------------------------------  

14. 01 lutego  w Szkole Podstawowej w Cypriance odbyło się  spotkanie  noworoczne z 

mieszkańcami - przedstawicielami wszystkich sołectw gminy Fabianki. W spotkaniu w którym 

uczestniczyli również radni i sołtysi z gminy Fabianki udział wzięli także  dyrektorzy i kierownicy 

jednostek organizacyjnych gminy Fabianki oraz zaproszeni goście - Pani Aneta Jędrzejewska – 

członek Zarządu Województwa Kujawsko – Pomorskiego, Pan Roman Gołębiewski – Starosta 

Powiatu Włocławskiego z przedstawicielami  Rady Powiatu. Spotkanie zostało poprzedzone 

przedstawieniem jasełek w wykonaniu  członków Stowarzyszenia „ Otwarte serca” w Szpetalu 

Górnym oraz programem wokalno – muzycznym.   

----------------------------------------------------------------------------------  

15.8 lutego uczestniczyli w Komitecie Sterującym OSI Włocławka w Urzędzie Miasta Włocławek. 

Przedmiotem obrad były m.in.  

 sprawozdanie z realizacji Strategii OSI Włocławka stan na 31 grudnia 2018 r.,  

 monitoring realizacji Strategii OSI Włocławka w zakresie projektów, które otrzymały 

dofinansowanie w ramach polityki terytorialnej,  

 omówienie konkursów o dofinansowanie na rok 2019. 

----------------------------------------------------------------------------------                         
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16. 11-12 lutego odbyły się pierwsze zajęcia w ramach projektu grantowego pn. „Podnoszenie 

kompetencji cyfrowych mieszkańców Gminy Fabianki” finansowanego z Programu Operacyjnego 

Polska Cyfrowa. Na potrzeby prowadzenia bezpłatnych zajęć dla mieszkańców, Gmina otrzymała 10 

laptopów. 

W ramach projektu będą realizowane bezpłatne szkolenia komputerowe w ramach modułów takich 

jak: 

 Działam w sieciach społecznościowych  

 Kultura w sieci  

  Moje finanse w sieci  

  Rodzic w internecie  

 Tworzę własną stronę internetową, blog 

 Mój biznes w sieci  

 Rolnik w sieci  

Wartość grantu dla Gminy Fabianki wynosi 83 970,00 zł i pokrywa 100% kosztów projektu.  

----------------------------------------------------------------------------------                         

  17.  W lutym  odbyło się  spotkanie z dyrektorami szkół z terenu gminy Fabianki w temacie 

realizacji wdrożonych projektów oraz  obecnie  panującej sytuacji w oświacie związanej z akcją 

protestacyjną nauczycieli.  

W Gminie Fabianki w placówkach oświatowych nie były planowane  działania związane z udziałem 

w strajku, zajęcia lekcyjne nie były odwoływane. 

  ---------------------------------------------------------------------------------   

18. Gmina Fabianki jest partnerem Projektu „Nowoczesne służby ratownicze – zakup sprzętu dla 

jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych”, który przeszedł pozytywnie ocenę formalno – 

merytoryczną Urzędu Marszałkowskiego Województwa Kujawsko – Pomorskiego i został 

zakwalifikowany do dofinansowania ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa  Kujawsko – Pomorskiego  na lata 2014-2020.  

Projekt będzie realizowany w 2019 r.  

------------------------------------------------------------------------------- 
19. Trwają roboty budowlane  na  zadaniu: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Szpetal Górny”. 

------------------------------------------------------------------------------- 
20. Podpisano umowę na wykonanie przebudowy ścieżki rowerowej Fabianki – Chełmica Duża z 

Włocławskim Przedsiębiorstwem Robot Drogowych Spółka z o.o. z Nowej Wsi. za cenę brutto 

529.112,05 zł. 

----------------------------------------------------------------------------------   
21. Podpisana została umowa z Towarzystwem Ubezpieczeń  Wzajemnych TUW Biuro Regionalne w 

Toruniu Oddział we Włocławku za kwotę 251.487,00 zł na  Kompleksowe ubezpieczenie majątku i 
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odpowiedzialności cywilnej GMINY FABIANKI wraz z jej jednostkami organizacyjnymi. 

------------------------------------------------------------------------------- 
22. Unieważniony został przetarg na  udzielenie zamówienia na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych z terenu Gminy Fabianki. Przetarg został ogłoszony ponownie. 

------------------------------------------------------------------------------- 
23. Brałem udział w spotkaniu  samorządowym w Warszawie poświęconym następującym 

tematom: 

- wzmożonej centralizacji instytucji i ograniczaniu uprawnień samorządom poprzez zwiększanie 

zadań bez pokrycia finansowego, 

- zmian w systemie oświaty i zasad finansowania oświaty tj. subwencji oświatowej stosownej do 

niżu demograficznego.  

              W związku ze spadkiem ilości dzieci w szkołach samorządy są  zmuszone do likwidacji 

placówek oświatowych z powodu braku środków finansowych na ich utrzymanie oraz ograniczania 

środków na inwestycje oświatowe. Przyznawana samorządom subwencja oświatowa naliczana jest 

od  dziecka i przy występującym niżu demograficznym ulega obniżeniu. Jest to sytuacja bardzo 

niekorzystna ekonomicznie. Mniej liczebne oddziały szkolne wpływają na przyznanie niższej  

subwencji przy generowaniu tych  samych kosztów utrzymania placówek. Ponadto zatrudnienie 

pozostaje bez zmian, zgodnie z kartą  nauczyciela.  

------------------------------------------------------------------------------- 
24. Trwa realizacja projektu pn. „Czysta energia w gminie Fabianki – budowa mikroinstalacji 

odnawialnych źródeł energii” w części związanej z montażem 8 pomp ciepła i kolektora 

słonecznego w domach mieszkańców gminy, którzy przestąpili do projektu. Wartość tego etapu to 

288 tys. zł brutto.  

Cały projekt, w którego ramach wcześniej zamontowano mikroinstalacje fotowoltaiczne na 

budynku urzędu gminy, na budynku szkoły podstawowej w Cypriance oraz w 13 indywidualnych 

budynkach mieszkalnych, ma wartość 840 171,23 zł brutto. Projekt jest współfinansowany w 50% 

z Regionalnego Programu Operacyjnego.  

------------------------------------------------------------------------------ 
25. Ogłoszono zapytanie ofertowe na dostawę fabrycznie nowego samochodu osobowego na 

potrzeby Urzędu Gminy Fabianki . 

------------------------------------------------------------------------------- 

26. Trwają czynności związane z podpisywaniem umów z mieszkańcami i ich podłączaniem do 

kanalizacji sanitarnej w Bogucinie. 

---------------------------------------------------------------------------------- 

27. Złożony został wniosek do Starosty Powiatu Włocławskiego o wspólną organizację w 2019 r. w 

gminie Fabianki Powiatowych Uroczystości Dożynkowych. 

---------------------------------------------------------------------------------- 
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Ad.6  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Kierownik Marię Drzewiecką o omówienie 
sprawozdania Gminnej Biblioteki Publicznej z działalności w 2018 r. oraz planem pracy na rok 2019. 
 
Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Maria Drzewiecka – przedstawiła sprawozdanie opisowe Gminnej 
Biblioteki Publicznej z działalności w 2018 r. oraz plan pracy na rok 2019. (w załączeniu do protokołu). 
 
Brak pytań do sprawozdania 
 
Ad.7  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji oraz 
klubu Radnych „Jedność”. 
 
Radny Mosakowski Wojciech - odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Rolnictwa, Rozwoju 
Gminy i Spraw Budżetowych oraz  Komisji Rewizyjnej   wypracowane na posiedzeniu w dniu 11 lutego 2019 
roku (w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Górecki Krzysztof   – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  wypracowane na 
posiedzeniu w dniu 12 listopada 2019roku (w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – odczytał wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” wypracowane w 
dniu 12.02.2019 r. Poinformował, że członkowie Klubu Radnych „Jedność” zapoznali się z materiałami 
przygotowanymi na III sesję Rady Gminy Fabianki  , m.in. ze sprawozdaniem Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Fabiankach z działalności w 2018r. oraz planem pracy na rok 2019. Dodał ,że dużo miejsca w dyskusji 
poświęcili na omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości. Nadmienił, że jest to sprawa kontrowersyjna i 
proponowane wysokości opłat są dość wysokie ale jak wyniknęło z dyskusji nie ma możliwości ich 
obniżenia. Radni podjęli decyzję , że będą jednogłośnie głosowali za przyjęciem uchwał.  
 

 28.   Uczestniczymy w zebraniach sprawozdawczych  jednostek OSP  na terenie Gminy Fabianki. 

---------------------------------------------------------------------------------- 

29. Odbyłem spotkanie z przedstawicielami Wód Polskich w temacie  udrażniania i budowy 

melioracji w związku z powtarzającą się sytuacją sprzed roku tj. podtapianiem działek i posesji 

prywatnych.  

---------------------------------------------------------------------------------- 

30. Prowadzone były rozmowy  z przedstawicielami Banku Gospodarki Krajowej w temacie 

przyspieszenia  działań związanych z przystąpieniem do budowy bloku czynszowego. Obecnie 

jesteśmy na etapie wyceny działki przeznaczonej pod inwestycję, która będzie  stanowiła nasz 

wkład w realizowane zadanie.   

---------------------------------------------------------------------------------- 

31. Z uwagi na panujące  zmienne warunki atmosferyczne zimowo- jesienne nie możemy prowadzić  

robót budowlanych na drogach. Przystąpiliśmy do prac porządkowych terenów zielonych i 

zadrzewionych. Od 15 lutego przy podobnych warunkach przystąpimy do wycinki  krzewów  i 

zadrzewień  w pasach drogowych przy drogach gminnych.  
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Ad 8  
 
1) Przewodniczący RG Adam Rejmak –zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany 
przebiegu drogi gminnej na terenie gminy Fabianki 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr III/28/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w sprawie 
zmiany przebiegu drogi gminnej na terenie gminy Fabianki.(w załączeniu imienny wykaz głosowania)  
 
2) Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Kierownika GOPS Panią Marię Skotnicką o krótkie  
przedstawienie uchwały  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019- 2027. 

Kierownik GOPS Pani Maria Skotnicka – nadmieniła ,że wiadomo co to jest przemoc w rodzinie natomiast 
aby została ona wpisana w ramy gminnego programu, taka uchwała opracowana przez ośrodek pomocy 
społecznej musi zostać podjęta. Dodała, że jest to kontynuacja gminnego programu rozwiązywania 
problemów społecznych na lata 2019-2027 i z uwagi na to, że program zakończył się w roku 2018 zostaje 
wywołany ponownie. 
 
Brak pytań  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w  sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019- 2027. 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr III/29/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie na lata 2019- 2027. (w załączeniu imienny wykaz głosowania)  
 
3) Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Kierownika GOPS Panią Marię Skotnicką o krótkie  
przedstawienie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019- 
2021. 

Kierownik GOPS Pani Maria Skotnicka – nadmieniła ,że Gminny Program Wspierania Rodziny jest 
przygotowywany zgodnie z ustawą na 3 lata i raz w roku w miesiącu marcu składane jest 
sprawozdanie. Dodała ,że rodziny które wpisane są w ten program są rodzinami dysfunkcyjnymi. 
Powołane jednostki muszą zabezpieczać dzieci w takich rodzinach i gmina ma w obowiązku 
zapewnienie im bezpieczeństwa.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak –zarządził głosowanie nad projektem uchwały w  sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019- 2021. 

 

Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr III/30/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019- 2021. 
(w załączeniu imienny wykaz głosowania)  
 
4)  Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Wójta Gminy o krótkie  przedstawienie uchwały  w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonych w obrębie ewidencyjnym Bogucin, 
jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 
Wójt Gminy – poinformował, że jest to przejęcie drogi 43/7 oraz 43/27 w miejscowości Bogucin i na 
zebraniu sołeckim mieszkańcy wnioskowali m.in. w sprawie jej przejęcia. Nadmienił ,że droga jest 
utwardzona destruktem betonowym dzięki czemu nie będzie konieczności inwestowania w jej remont.    
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Radny Wojciech Mosakowski -  nadmienił ,że jest za przyjęciem tej drogi jednak prosi o zachowanie 
równoważności. Dodał ,że jest to bardzo młode osiedle i mieszkańcy mają  wkład w tę drogę, to są osiedla 
mające po 20/30 lat które mają pozostawione drogi. Jako przykład wskazał drogę przed Makowymi Łąkami 
jadąc w stronę tamy przez którą na tę chwilę nie da się przejść. Dopowiedział ,że poinformowano go, iż 
mieszkańcy interweniowali w tej sprawie i chcieli dołożyć pieniądze do drogi.  
 
Wójt Gminy – powiedział ,że Pan Radny Mosakowski zna sytuację na Makowych Łąkach. Dodał ,że odkąd 
jest wójtem innego wniosku nie było i też nigdy nie odmówił nikomu złożenia wniosku. Natomiast zawsze 
stawia warunki, aby droga była w miarę utwardzona i przygotowana do przejęcia. Zasadność  przejęcia  
każdej drogi powinna rozwiązywać w jakiś sposób istotny problem. Nadmienił ,że w miejscowości Bogucin 
mieszkańcy zainwestowali swoje środki w utwardzenie drogi , a w dodatku biegnie tamtędy kanalizacja, 
stąd też taka decyzja. 
Dopowiedział, że odbyła się wizja lokalna na drodze przed Makowymi Łąkami. Administratorem jest  
deweloper, co stwarza problem. Dodał, że  powstało tam stowarzyszenie, które wspierają od strony 
prawnej i uważa, że to ono zostanie stroną w sprawie i problem się rozwiąże.  
 
Radny Wojciech Mosakowski – powiedział ,że z relacji mieszkańców oni nie wchodzą w drogę Makowych 
Łąk  i mimo ,że  deweloper był ten sam to posiadają inną sytuacje prawną i mogą wystąpić o przejęcie drogi.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonych w obrębie 
ewidencyjnym Bogucin, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr III/31/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonych w obrębie ewidencyjnym Bogucin, 
jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(w załączeniu imienny wykaz głosowania)  
 
5)  Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Kierownika GZO o krótkie  przedstawienie uchwały  w 
sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz ustalenia pensum innym nauczycielom 
zatrudnionym w placówkach oświatowych Gminy Fabianki niewymienionych   w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 
26 stycznia 1982 r.  - Karta Nauczyciela. 
 
Kierownik GZO Pan Grzegorz Wojciechowski – poinformował ,że Karta Nauczyciela mówi ,iż dla części 
nauczycieli, nauczycieli specjalistów oraz dyrektorów Rada Gminy ustala pensum, czyli ilość obowiązkowych 
zajęć z uczniami. Nadmienił, że po pozytywnym zaopiniowaniu przez Związki Zawodowe taki projekt 
uchwały został przygotowany.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz ustalenia pensum innym nauczycielom 
zatrudnionym w placówkach oświatowych Gminy Fabianki niewymienionych   w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 
26 stycznia 1982 r.  - Karta Nauczyciela. 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr III/32/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w sprawie 
zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, 
którym powierzono stanowisko kierownicze oraz ustalenia pensum innym nauczycielom zatrudnionym w 
placówkach oświatowych Gminy Fabianki niewymienionych   w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 
1982 r.  - Karta Nauczyciela.(w załączeniu imienny wykaz głosowania)  

6) Przewodniczący RG Adam Rejmak–  poprosił  Kierownika GZO  o krótkie  przedstawienie uchwały  w 
sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
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poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2018 
roku. 

Kierownik GZO Pan Grzegorz Wojciechowski – nadmienił ,że Karta Nauczyciela wymaga aby takie 
sprawozdanie sporządzać i przekazać dla Rady Gminy , RIO  oraz Związków Zawodowych. Dodał, że w 
załączniku wskazane zostało jak średnie wynagrodzenia zostały osiągnięte. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Fabianki w 2018 roku. 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr III/33/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w sprawie 
przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2018 
roku.(w załączeniu imienny wykaz głosowania)  

7) Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił  Kierownika GZO  o krótkie  przedstawienie uchwały  w 
sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2019”.  

Kierownik GZO Pan Grzegorz Wojciechowski – powiedział ,że Gmina powinna współpracować z 
organizacjami pożytku publicznego . Dodał ,że na terenie Gminy mamy takie stowarzyszenie pod nazwą               
„Otwarte Serca” w Szpetalu Górnym. Dopowiedział, że program współpracy gminy z organizacjami  
pozarządowymi powinien być corocznie uchwalany. 

Radny Wojciech Mosakowski – zapytał ile jest wszystkich organizacji.  

Kierownik GZO Pan Grzegorz Wojciechowski – odpowiedział ,że w chwili obecnej zarejestrowana jest tylko 
jedna. 

Radny Falkowski Kazimierz – zapytał czy organizacje muszą być rejestrowane ?   

Kierownik GZO Pan Grzegorz Wojciechowski – odpowiedział ,że muszą być rejestrowane  oraz muszą być 
rozliczane według ustawy.   

Radny Wojciech Mosakowski – nadmienił, że w Szpetalu Górnym jest jeszcze jedna organizacja „Prawy 
Brzeg”.  

Wójt Gminy – odpowiedział ,że organizacja akcesu nie zgłaszała. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– powiedział, że najwidoczniej to stowarzyszenie nie spełnia wymogów 
ustawy skoro nie zostało wzięte pod uwagę.  

Radny Wojciech Mosakowski –  nadmienił ,że w takim razie źle napisana została preambuła. Dodał ,że nie 
rozumie dlaczego organizacje pozarządowe tzn. stowarzyszenia zwykłe czy inne , nie mogą być brane pod 
uwagę.  

Wójt Gminy – odpowiedział ,że mogą tylko nie składały oferty do tego czasu. 

Radny Wojciech Mosakowski –  dodał ,że uważa iż gmina mimo wysuwanych konkursów powinna 
współpracować na zasadzie jednorocznego spotkania z organizacjami pozarządowymi ,które są 
zarejestrowane w Starostwie Powiatowym bez względu na to czy są duże czy też małe działające w takim 
czy innym zakresie.  Dopowiedział ,że nie ma pretensji tylko uważa, że takie jedno spotkanie mogło by się 
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odbywać i dzięki burzy mózgów tych stowarzyszeń można by rozwiązać pewne problemy Gminy czy też 
wskazać nowe pomysły. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał , kto miałby takie spotkanie zorganizować ?. 
 
Radny Wojciech Mosakowski –   odpowiedział ,że Urząd Gminy.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– powiedział, że Urząd takich spotkań nie organizuje tylko wskazany 
organ.  
 
Radny Wojciech Mosakowski –    dopowiedział , że Urząd jest organem. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak–  odpowiedział ,że organem jest człowiek.  
 
Radny Wojciech Mosakowski –  powiedział ,że nie będzie się przekomażał, i podkreśla jeszcze raz ,że to nie 
jest na zasadzie pretensji.  
 
Wójt Gminy – powiedział ,że uchwała nie jest kierowana typowo do stowarzyszenia Otwarte Serca. Dodał, 
że dlatego tylko padło takie stwierdzenie, gdyż dwukrotnie złożyło ofertę. Nadmienił ,że gdyby 
zainteresowanie było większe to i kwota na ten cel byłaby większa. Stwierdził, że   stowarzyszeniami mogą 
być i koła gospodyń wiejskich i straże pożarne natomiast jeśli mówi się  o inicjatywie oddolnej  , prosi aby 
takie stowarzyszenie zwróciło się o takie spotkanie do Wójta bądź Rady. Dodał, że mogą funkcjonować  
stowarzyszenia formalnie funkcjonujące , jak i nieformalne.  Wójt jest głęboko przekonany, że każde 
stowarzyszenie, które chce być skuteczne w swojej działalności wyjdzie pierwsze z inicjatywą spotkania z 
organami samorządowymi tj. Wójtem, Radą Gminy  itp. Dobrym przykładem takiej działalności są wszystkie 
jednostki OSP, Koła Gospodyń Wiejskich, Stowarzyszenie Otwarte Serca.   
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak –   dodał ,że jako Przewodniczący drugą kadencje nie otrzymał żadnego 
zaproszenia od stowarzyszenia Prawy Brzeg jako reprezentant Gminy Fabianki. 
 
Radny Wojciech Mosakowski –  powiedział ,że uważa iż Urząd w postaci Wójta powinien wyjść z inicjatywą. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak –  zapytał ,Radnego Mosakowskiego w jaki sposób Rada ma przeznaczać 
środki finansowe na stowarzyszenie Prawy Brzeg, skoro stowarzyszenie nie chce rozmawiać z 
przedstawicielem Rady Gminy . 
 
Radny Wojciech Mosakowski –   nadmienił ,że nie chodzi o środki a o współpracę i o pomysły na rozwój 
Gminy.  
 
Wójt Gminy – powiedział ,że bardzo dobrze rozumie Radnego Mosakowskiego natomiast stowarzyszeń na 
terenie Gminy jest bardzo wiele i nie może faworyzować „Prawego Brzegu” czy też innych stowarzyszeń. 
Dodał, że niezależnie od pomysłowości jeśli stowarzyszenie posiada  inicjatywy to członkowie danego 
stowarzyszenia powinni się zgłosić. Nadmienił ,że nie wie w jakim charakterze  ma sam zaprosić 
stowarzyszenie na spotkanie , gdyż nie zna ani członków ani profesji.  
 
Radny Wojciech Mosakowski – dodał ,że takie spotkanie nie jest problemem zorganizować dla 50 osób 
gdyż spotkanie noworoczne można było zorganizować na 500 osób. Podkreślił raz jeszcze, że nie chodzi o 
wsparcie finansowe.  
 
Wójt Gminy –  sądził, że apel wystosowany w dniu poprzednim zostanie odebrany właściwie. Poprosił, aby 
Radny Mosakowski nie wygłaszał tak jak w przypadku uchwały o przejęcie drogi nieprawdziwych i 
niepotrzebnych sugestii.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał ,że uczestniczył w pracach wszystkich komisji i był omawiany 
plan rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi i Radny Mosakowski 
nie zabrał głosu w tej sprawie.  
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Radna Szczepańska Ewa – powiedziała ,że komisje odbywają się wcześniej i są prowadzone dyskusje po 
których wychodzą różne rzeczy i Radny przed sesją ma jeszcze czas aby przemyśleć pewne kwestie. Dodała, 
że  uważa iż sesja jest od tego aby o tym rozmawiać a nie tylko głosować nad uchwałami. Nadmieniła ,że w 
kwestii stowarzyszeń jest za zorganizowaniem spotkania w celu poznania członków, programu czy też ich 
celów. 
 
Wójt Gminy – nadmienił, że mylimy sformułowania w kwestii stowarzyszeń.  Dodał, że jeżeli ktoś ma czyste 
intencje i chce współpracy prosi o odpowiedzialność i zgłoszenie się.  
 
Sołtys Łukaszewski Robert  - poinformował ,że stowarzyszenia powstają z dolnej części mieszkańców i to 
stowarzyszenia powinny wystąpić o współpracę z organami. Poprosił aby Radni zapoznali się z  podstawami 
statutu i prawa zanim zaczną się wypowiadać, gdyż aby się wypowiadać trzeba zaczerpnąć w danym 
temacie trochę informacji.  
 
Radny Wojciech Mosakowski – powiedział ,że zna statuty organizacji. Dodał, że w dniu 11.03.2019r. odbyło 
się posiedzenie komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa oraz Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji. Wskazał, że jest przewodniczącym komisji Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych i na 
posiedzeniu nie była omawiana uchwała w sprawie  rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z 
organizacjami pozarządowymi. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak –  poinformował, że Ustawa o Samorządzie Gminnym mówi wyraźnie ,że 
Radny może uczestniczyć w pracach każdej komisji.  
 
Radna Szczepańska Ewa –  odniosła się do kwestii stowarzyszeń dodając iż wiedząc jakie są stowarzyszenia i 
dla kogo działają mogliby włączyć się w te działania. Nadmieniła, że nie rozumie skąd wynika problem aby 
spotkanie ze stowarzyszeniami się odbyło.  
 
Radny Stawisiński Bartłomiej - wniósł wniosek o zamknięcie dyskusji. Nadmienił, że do niczego ona nie 
prowadzi.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak –  zarządził głosowanie nad przyjęciem wniosku. 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła wniosek w sprawie zamknięcia dyskusji. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak –zarządził głosowanie nad projektem uchwały sprawie uchwalenia 
„Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2019”. 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr III/34/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w sprawie 
uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2019”. 

8)  Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Wójta Gminy Fabianki o krótkie przedstawienie 
uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Wójt Gminy – poinformował, że uchwała dotyczy drogi w miejscowości Łęg Witoszyn. Dodał, że 
skorzystano ze spec ustawy aby odkupić grunt od Lasów Państwowych i przesunąć drogę na teren 
Lasów Państwowych by pójść na rękę właścicielowi, który zainwestował w utwardzenie i ogrodzenie 
działki. Nadmienił, że podpisali stosowne porozumienie i wszystkie koszty związane ze spec ustawą i 
utworzeniem nowej drogi pokryje właściciel tej działki.  

- brak pytań  



Strona 14 z 17 
 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

godz. 17.44 Radny Znajmiecki Marian opuścił posiedzenie sesji  

Rada Gminy Fabianki (w składzie 14 radnych) w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących 
się”, 0 „przeciw” podjęła uchwałę Nr III/35/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w 
sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

9) Przewodniczący RG Adam Rejmak–  poprosił Wójta Gminy Fabianki o krótkie przedstawienie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały nr XIX/152/2016 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 listopada 2016r. w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości 
na terenie Gminy Fabianki oraz ustalenia wysokości tej opłaty.  
 

Wójt Gminy – powiedział, że jest to uchwała najbardziej drażniąca ich sumienie, gdyż podnosi zobowiązania 
mieszkańców. Przedstawił koszty, które zmieniały się w ciągu 2 lat. Poinformował ,iż w 2017r. deklaracji 
było 8326 (odpady segregowane 7307 i odpady mieszane 1019). Plan wynikający z deklaracji wynosił 
816.594,00zł  z czego wpływy kształtowały się na poziomie 699.708,69 zł.. Dodał ,że ściągalność w 2017 
roku była na dobrym poziomie i udało się  odzyskać zaległości w kwocie  101.100,51zł w związku z czym 
ogólny wpływ w 2017r. wyniósł 800.809,19zł  co stanowiło 98%. W roku 2018  deklaracji było 8298 (odpady 
segregowane 7284 i odpady mieszane 1014). Plan wynikający z deklaracji wynosił 813.744,00zł  z czego 
wpływy 709.157,53zł . Ściągalność w 2018 roku wynosiła 83.474,40 zł  w związku z czym ogólny wpływ w 
2018r. wyniósł 792.631,93zł  co stanowiło 97,4%. Nadmienił ,że stawka którą chcą wprowadzić wynosi 15 zł 
od osoby za odpady segregowane i 30 zł za odpady mieszane. Poprosił aby przekazywać rzetelnie 
informacje i przekazać, że podwyżka wchodzi dopiero od kwietnia. 
 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała co stanie się ze współpracą Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Fabiankach w przypadku gdy po rozstrzygnięciu przetargu wygra inna firma niż firma z Lipna. 
 
Wójt Gminy – poinformował ,że na tę chwilę ciężko znaleźć odpowiedź. Uważa ,że jeśli inna firma wygra 
przetarg to i tak podpisze umowę na istniejących warunkach, ponieważ nikt taniej niż Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Fabiankach nie zrealizuje tego zadania. 
 
Radny Zieliński Jacek- nadmienił ,że koszt roczny na osobę w roku 2018 wynosił 90 zł  natomiast w 2019 
roku koszt na osobę wyniesie 157,50 zł  co oznacza ,iż podwyżka w 2019 roku wynosi 87,5%. 
 
Radny Mosakowski Wojciech -  powiedział ,że występował o kalkulacje i sądził ,że przedstawiona zostanie 
na zasadzie ogólnego kosztorysowania gdzie zostanie ujęta robocizna, sprzęt, obróbka itp. Dodał ,że w 
momencie gdy mieszkańcy będą pytać dlaczego podwyżka jest taka a nie inna, nie będzie w stanie udzielić 
rzetelnej informacji bez ogólnego kosztorysu. 
 
Wójt Gminy – powiedział, że kalkulacja jest przejrzysta. Dodał, że na komisji podawał informacje, że koszt 
wywozu 1 tony i zapłata PUK w Lipnie wynosi 399zł , natomiast koszt miesięczny wywozu odpadów 
kalkuluje się na kwotę 32.000 zł. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – nadmienił, że z Panem Wójtem konsultowali się ze specjalistami , aby 
mieć lepszy obraz na to co wpływa na koszty oraz jak je zmniejszyć. Dodał, że gmina nie może zarabiać na 
wywozie odpadów ani dotować. Dopowiedział, że w momencie gdy zabraknie pieniędzy poprzez małą 
ściągalność od mieszkańców, gmina będzie musiała zapłacić.  
 
Radny Zieliński Jacek- zapytał Kierownika ZGK czy jeśli w 2019 roku koszt za tonę wynosił 399 zł  to w 2018 
roku stawka była taka sama czy inna ? 
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski – powiedział ,że w roku 2018 stawka wynosiła około 333 zł za tonę odpadów 
mieszanych i około 100zł za odpady segregowane. W roku 2019 za odpady segregowane stawka wynosi 
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około 120 zł i mieszane 399zł. Nadmienił, że za miesiąc styczeń zaplanowane było 200 ton odpadów 
natomiast z danych z Lipna wynika ,iż zostało wywiezione 197,32 tony. 
 
Wójt Gminy – poinformował, że jest to trudna sytuacja i nie da się, aby mieszkańcy podwyżkę przyjęli z 
zadowoleniem, gdy będzie to obniżka wtedy nikt nie będzie pytał tylko każdy będzie zadowolony. Dodał, że 
zostali postawieni przed faktem dokonanym ponieważ ustawa mówi, iż gmina nie może dotować, gdyby 
takiego zapisu nie było gmina dołożyłaby pieniądze, aby zmniejszyć podwyżkę.   
 
Radna Szczepańska Ewa -  zapytała ,jak to się ma do podwyżki o 100%  jeśli było 333zł a teraz jest 399zł ?  

godz. 18.09 Radny Skotnicki Paweł opuścił posiedzenie Sesji  

 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że ZGK dokładnie wyliczył średnią na dany miesiąc . Dodał ,że zawsze bazują na 
danych z poprzedniego roku i mogą występować sytuacje, że w lutym będzie około 160 ton natomiast w 
kwietniu w okresie świątecznym będzie to około 300 ton.  
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski – dodał, że w okresach zimowych nie są wliczone odpady bio i trzeba się 
spodziewać, że w 2 kwartale dojdą nam te odpady. 
 
Sołtys Kawczyński Rafał -  zapytał czy odpady bio są tak samo liczone kwotowo za tonę jak segregowane ? 
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski -  odpowiedział, że też około 120 zł za tonę .  
 
Sołtys Kawczyński Rafał -  powiedział ,że wydrukował sobie zestawienie z lat ubiegłych na przetarg, który 
jest w trakcie realizacji i po przeanalizowaniu wyszło, że w roku 2017 odpadów Bio było 0,00. Dodał ,że 
odpady Bio zostają zbierane z odpadami mieszanymi co generuje większy tonaż odpadów, który przekłada 
się na to iż tona nie kosztuje 120 zł tylko około 400zł . 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak–  nadmienił ,że odpady Bio są zbierane z mieszanymi i na to nie mamy 
wpływu. 
 
Sołtys Kawczyński Rafał -  zapytał dlaczego w roku 2017 odpadów Bio nie było wcale  ? 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- odpowiedział ,że odpady te były zmieszane. 
 
Sołtys Kawczyński Rafał -  dodał, że tona Bio kosztuje 120 zł a zmieszane śmieci razem z Bio kosztują 400zł . 
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski -  wyjaśnił, że jeśli ktoś w umowie ma odpady zmieszane to muszą mu 
wszystkie te odpady zabrać. Dodał ,że były rozmowy aby  ludzie segregowali osobno odpady Bio i mieszane 
natomiast mieszkańcy są na tyle przebiegli ,że wrzucają odpady Bio do odpadów mieszanych  i mówią ,że są 
to odpady mieszane. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak–  dodał ,że nie mają na celu okradania mieszkańców i muszą wybrnąć z 
narzuconej ustawy. Nadmienił aby nie porównać gminy do miasta ponieważ jeśli nasz samochód przejedzie 
200m to obsłuży 2 może 5 mieszkańców natomiast w mieście obsłuży około 500 mieszkańców.  
 
Radna Szczepańska Ewa – dopowiedziała, że jeśli śmieciarka obsłuży 500 mieszkańców to musi jechać 10 
razy na wysypisko natomiast w gminie zbiera odpady dalej. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak–  odpowiedział ,aby Radna zorientowała się ile w mieście śmieciarka ma 
kilometrów do Machnacza. 
 
Radna Szczepańska Ewa - odpowiedziała ,że tyle samo co nasza do Lipna.  
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski -  dodał ,że chciałby zwrócić uwagę na sytuację, która miała miejsce w roku 
ubiegłym gdzie ludzie odpady wystawiali i stały one bardzo długo w związku z czym gniły. Nadmienił, że 
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wójt zarządził aby odbywały się częstsze kursy z samymi odpadami Bio ,które zostają przyjmowane jako 
mieszane.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dopowiedział ,że Radni często odbierali telefony, że ZGK nie odbiera 
trawy skoszonej w workach natomiast przy domostwach worków wystawianych było po 15-20 szt., w 
związku z czym ZGK musiał uruchomić dodatkowe kursy ponieważ z kilku domów zostały załadowane 
odpady i auto było zapełnione. 
 
Sołtys Kawczyński Rafał -  nadmienił ,że  uważa iż dobrym pomysłem byłoby oddzielne zbieranie odpadów 
Bio i mieszanych.  
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski -  powiedział ,że dodatkowe kursy, które robili były kursami na rzecz zakładu i 
nie mieli dodatkowej opłaty za te kursy. Dodał, że mieszkańcy wykorzystują fakt, iż posiadają umowę na 
odpady mieszane i nie oddzielają odpadów Bio od mieszanych.  
 
Radny Piotr Jetter – Dodał, że istnieje obawa iż mieszkańcy w swoich deklaracjach nie będą wykazywać 
wszystkich domowników. 
 
Radny Cackowski Adam – dopowiedział ,że na temat podwyżki za odpady mogą długo dyskutować jednak 
muszą ustalić cenę. Dodał ,że będą mieli na swoich barkach niezadowolenie mieszkańców natomiast 
poprzez narzuconą ustawę nie mogą dofinansować wywozu odpadów aby zmniejszyć opłatę. Nadmienił ,że 
często mieszkańcy podczas odbioru odpadów segregowanych dodatkowo wystawiają odpady mieszane i 
później mają pretensje ,że zakład nie zabrał im tych odpadów mieszanych. 
 
Radna Szczepańska Ewa- powiedziała ,że nie rozumie dlaczego Radny dziwi się iż dyskutują. Dodała ,że Pan 
Wójt sam prosił aby mieszkańcom przekazywać rzetelne informację, dlatego też muszą dyskutować aby 
pozyskać wszelkie informacje i w momencie gdy mieszkańcy będą zadawać pytania, muszą znać na nie 
odpowiedz.  
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski – dodał ,że odbiór odpadów od zakładu na ripoku odbywa się pod kontrolą i 
jeśli zabierają odpady segregowane to nie mogą zabrać odpadów mieszanych ponieważ  na ripoku nie 
przyjmą ich  i te rzeczy muszą zostawić na pszoku. 
 
Wójt Gminy -  powiedział ,że podwyżka byłaby by  30%  już w zeszłym roku  natomiast poprosił właścicieli 
PUK-u aby poszli na rękę. Dodał ,że usiądą do tematu odpadów w Czerwcu i zobaczą co pokażą przetargi.  
 
Radny Zieliński Andrzej – zapytał kierownika ZGK jak wygląda sytuacja z prądem na dzień dzisiejszy, czy 
była już podwyżka czy nadal jest tak jak było ? 
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski – odpowiedział ,że rachunki za prąd na chwilę obecną są na poziomie roku 
ubiegłego. Dodał ,że rachunki za prąd nie są problemem natomiast problemem wynika z tego ,że Wody 
Polskie  traktują ich opłatami  z pierwszego kwartału poprzedniego roku i sukcesywnie przesyłają rachunki 
za dany kwartał ubiegłego roku. Dopowiedział ,że Wody Polskie dążą do tego aby zrobić dokładny 
monitoring na odpływie ścieków i poborze wody w związku z czym zaczną być naliczane stawki ,które 
odprowadzane będą do Wód Polskich. Nadmienił ,że jest to dla nich problem ponieważ nie mieli tych 
wydatków zaplanowanych w budżecie. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak –zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XIX/152/2016 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 listopada 2016r. w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości na terenie 
Gminy Fabianki oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

Rada Gminy Fabianki (w składzie 13 radnych) w głosowaniu jawnym: 10 „za”, 2 „wstrzymujących 
się”, 1 „przeciw” podjęła uchwałę Nr III/36/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 13 lutego 2019 roku w 
sprawie zmiany uchwały nr XIX/152/2016 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 listopada 2016r. w 
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sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 
właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Fabianki oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

Ad.11  
 
Brak  
 
Ad.12.  
Brak 
 
Ad.13.  
 
Radna Szczepańska Ewa- nadmieniła ,że otrzymała informację iż autobusy prywatne od 1 marca nie będą 
jeździł o godzinie 20.30 i o 22.30  z Włocławka na teren gminy co spowoduje ,że osoby pracujące do 
wieczora nie będą miały jak wrócić do domu. 
 
Wójt Gminy – poinformował ,że na obecną chwilę takiej informacji nie otrzymał. 
 
Radna Szczepańska Ewa- poprosiła aby Wójt zajął się tym tematem ponieważ niektóre osoby nie posiadają 
samochodu aby dojechać do pracy.  
 

Przewodniczący Rady Gminy - zakończył posiedzenie III sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki w dniu         
13 luty 2019 roku.  

 
 


